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Fa molts pocs dies des del darrer Ple i per tant, no són massa les actuacions del 

Govern que es puguin qualificar com de novetat, perquè en aquestes darreres 

setmanes hem estat molt concentrats en les qüestions que es porten avui a Ple, com 

són les de revisió i actualització de determinades ordenances fiscals i de les altres de 

generals que està previst es discuteixin i aprovin de manera immediata perquè es 

puguin aplicar de seguida. 

 

Consultori Mèdic – Sala Polivalent, Planta baixa ajuntament 

 

Si que em referiré però, seguint el fil de la passada sessió, a la modificació dels 

projectes (són dos i no un) de les obres que s’estan executant a la planta baixa 

de l’ajuntament. Ho vaig explicar però potser no ho vaig fer del tot bé. Del que es 

tracta és de canviar alguns pocs aspectes dels projectes originals, tècnicament poca 

cosa i que si no fos pel canvi d’ús que comporten, ni en parlaríem.  

 

Serien canvis dels normals que a vegades es fan en l’execució d’obres un cop ja s’han 

iniciat, com és el cas, i que en cap cas superen els percentatges que la llei preveu. 

Alguns ni els citem, com per exemple canviar el sentit d’obertura de les portes dels 

despatxos del consultori per fer possible que quan s’obrin, des de la sala d’espera no 

es vegi qui i què hi ha dins. Sembla una tonteria, però aquest fet que pel que es veu 

ningú va tenir en compte, implica que també s’han de canviar els interruptors de la 

llum i per tant, s’han de canviar les conduccions que la porten. 

 

Són petits canvis que s’incorporen sempre a qualsevol obra, normalment en un text 

refos que s’aprova durant les obres i a vegades, fins i tot, al final.  

 

Quan des del Govern estem parlant dels canvis que hem introduït, tècnicament 

parlant ens estem referint a allargar una paret de quatre metros per separar les dues 

instal·lacions i la de suprimir quatre envans interiors de l’espai abans destinat a la 

Policia Local. Són, per dir-ho així poca cosa que, més aviat generaran estalvi, si a 

més hi afegim que gracies als canvis, es mantindrà la porta d’accés des de la plaça 

que estava previst suprimir-la i que passés a ser una finestra. 

 

Em sap greu perquè pensava que avui ja disposaríem de la modificació dels projectes 

-que no és un projecte de reforma nou – però no ha pogut ser. En breu la tindrem i 

els hi faré arribar.  

 

Modificacions de Crèdit, pressupost 2023 

 

I no l’hem tingut llesta perquè por poder-la encarregar formalment hem hagut  

d’esperar a poder incorporar un modificació de crèdit al pressupost municipal. Com 

Vostès saben, als projectes inicials s’han hagut de fer fins a quatre modificacions. Les 

del tractament de les humitats, una referida a la paret posterior que dona al carrer 

Església – aquesta ja es va concretar en el mandat anterior- i l’altre relacionada amb 

les humitats del terra.  

 

Després hi ha la tercera modificació que és aquesta del modificat del projecte, 

l’encàrrec del qual és uns 4mil€ i la quarta, que de fet és la mes important, la del tot 

el sistema de telecomunicacions, d’uns 14-15mil€ que tampoc s’havia contemplat en 

els projectes inicials i que es un dels conceptes inclosos en la modificació de crèdits 

que es tractarà a la sessió d’avui. 

 



Aquest es el relat dels fets fins ara, però estem a la seva disposició per si consideren 

cal aclarir algun concepte o volen conèixer més detalls de tot el procés. 

 

Encara no tenim el redactat de la modificació del projecte, però em comprometo a 

fer-lo arribar així que el tinguem. 

 

Reforma enllumenat públic 

 

A apart d’aquesta qüestió, comentar que estem treballant en la reforma de 

l’enllumenat públic en busca d’un millor estalvi i eficiència que alhora unifiqui els 

criteris estètics i d’intensitat lumínica. Ja sabeu color de llum, més o menys claror 

segons la tipologia dels carrers, substitució de bàculs obsolets, retirada de les 

bombetes de major consum – algunes de vapor de mercuri fora de llei des de fa més 

de deu anys, etc. La Diputació de Barcelona és qui està finançant l’auditoria 

energètica i lumínica que s’està fent. 

 

Fundació Mercedes Torras 

 

Una altra qüestió a comentar, la del procés de Mercedes Torras, del qual ja n’hem 

parlat en alguna ocasió, en junta de portaveus o comissió. Encara no tinc tota la 

informació contrastada, però pel que sabem, diria que no hi hagut tota la diligència 

necessària en la tramitació del que encara està pendent que, de fet, no es altra cosa 

que la inscripció de la dissolució de la Fundació al registre de Fundacions de la 

Generalitat de Catalunya. Qüestions burocràtiques ho han impedit.  

 

Fa pocs dies, després de parlar-ne en junta de portaveus, hi hem entrat a fons parlant 

directament amb el Registre de Fundacions i aportant la documentació que faltava. 

Al mateix temps, estem en procés de petició de mes pressupostos per veure si és 

possible i a quin preu la conservació de l’edifici en el seu estat actual. Aquesta però 

és una decisió que s’ha de prendre per tot el Consistori, per consens. No m’hi 

estendré més perquè se que tots els Grups Municipals en són coneixedors. 

 

Secretaria-Intervenció 

 

També informar al Consistori que en culminació del procés de reforma de l’àrea 

administrativa i judicial de l’Ajuntament posada en marxa per aquest Govern, en 

qüestió de dies tindrem coberta la plaça de Secretari-Interventor. S’ha fet la 

corresponent licitació, s’hi ha presentat una sola persona i per tant, en breu, serà 

nomenat, també és clar, per part de la Direcció General d’Administració Local que és 

qui te la competència per fer-ho.  

 

Aquest procés, conjuntament amb el que Vostès ja coneixem de selecció i 

nomenament de dos Tècnics Superiors d’Administració General (TAG), pensem 

servirà per dinar un fort i necessari impuls a tota l’administració jurídica i 

administrativa que, com Vostès també saben perfectament, està encallada – deixin 

que faci servir aquesta expressió -. La idea és que ens proper mesos es pugui dinar 

una forta empenta en totes aquestes qüestions. 

 

Mercat Municipal 

 

Explicar també que avui mateix, s’ha fet una neteja especial a fons dels lavabos, del 

terra i del conjunt de la instal·lació del Mercat Municipal que presentava un estat 

de deixadesa important. Pensem que es important explicar-ho perquè tant els qui 

tenen negoci com les persones que hi acudeixen a comprar, ho constatin i vagin que 

l’Ajuntament hi està del tot compromès.  

 

 



Lluita contra la violència masclista 

 

Referir-me també a la Cursa contra la violència envers les dones que va tenir 

lloc aquest darrer cap de setmana, en organització conjunta de les àrees de Serveis 

Socials dels ajuntaments de les Tres Viles: Caldes, Llavaneres i Sant Vicenç que va 

enregistrar una notable participació (més de 200 persones). 

 

Pla de Mobilitat del Maresme – Pacificació N-II 

 

Finalment, explicar que avui mateix, fa poques hores, he assistit a una reunió 

d’alcaldes al Consell Comarcal, amb assistència de la Consellera de Territori de la 

Generalitat, Roser Capella per parlar de la Mobilitat al Maresme. La consellera ha 

comentat els avanços que s’estan fent en relació la pacificació de la N-II i la redacció 

dels projectes d’enllaços viaris amb l’autopista que ho han de facilitar. No és que hagi 

aportat massa novetats, només la referència a que s’hi està treballant i el seu 

convenciment de que es podran concretar abans del 2030. 

 

En relació a Caldes, i a part de la reunió d’avui, des del Govern hem mantingut dues 

reunions amb el Departament de Territori que han servit per conèixer el que s’està 

preparant i per concretar que abans de final d’any tindrem sobre la taula els projectes 

que ens afecten ja més definits. Res que Vostès no coneguin perquè tal com se’ns va 

explicar, són propostes que no són noves i que van ser exposades i consultades també 

pel seu Govern. 

 

La segona part de la reunió dels alcaldes, ha servit perquè la consellera expliqués, a 

la seva manera, deixeu que ho digui així, les recents negociacions que han permès 

l’acord d’investidura del president Sànchez, entre les quals hi ha el traspàs de la 

xarxa de rodalies. Sense entrar en detalls i remetent a una nova reunió, més 

endavant, per anar explicant les novetats. Sempre, en la línia de donar per entès que 

el traspàs per si sol ja implicarà una millora, fet que, al meu entendre i vist el que ha 

passat en els darrers anys, no és cap garantia. Diguem que, ja m’ho permetran, en 

soc una mica escèptic. Crec que la millora serà més per la feina que es faci que no 

pas per qui la faci. 

 

Moltes gracies 

 

 

Caldes d’Estrac, 27 novembre 2023 

 

 

 

 


